






















 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zilele trecute, la scărilor blocurilor de
pe Aleea Crizantemelor din Vulcan,
așadar, și la cea în care locuiesc eu, a
apărut un comunicat prin care locatarii
care dețin contoare de apă rece cu
termenul de valabilitate expirat sunt
înștiințați să purceadă la verificarea lor
pe un stand special destinat acestui
scop.

Nu e ceva nou,
fiindcă mai toată lumea știe că treaba asta se face
la fiecare cinci ani. Ce nu mi se pare nelalocul său
e modalitatea în care oamenii sunt îndemnați să

fac asta. Un
vecin mi-a zis
că trebuie să-mi
dau jos
apometrele și să
merg cu ele la
Petroșani. Drumul
la Petroșani nu ar
fi o problemă.
Mai greu e cu
demontatul lor. Și
nu doar în cazul
subsemnatului.
Asta ar
însemna, unu la
mână, să ai
cheile necesare
și îndemânarea
cerută. Fiindcă

operațiunea trebuie făcută cu simți de răspundere,
altfel riști să rupi țeava și să dai de alte belele.

Dar ceea ce
mi se pare foarte ciudat și periculos este că nu se
ține seama de sigiliul aplicat pe apometre. Cum
adică, să-l rupă chiar locatarul, după ce, înainte, i
s-a pus în vedere că acesta trebuie să arate, tot
timpul, virgin, exact ca atunci când a fost aplicat
de către un lucrător autorizat de la SC Apa Serv SA
Petroșani? Cineva îmi sugera că, în acest caz, ar
trebui solicitată prezența persoanei care face
tabelul consumului de apă potabilă al locatarilor de
pe scară. Numai că și varianta asta cade, pentru că
persoana în cauză nu are nicio calitate oficială, nu
lucrează la societatea amintită și, în plus, la o
adică, ar putea să fi determinată să tacă dacă s-ar
constata vreo neregulă la sigiliu. 

Un vecin
din blocul 5 termic mi-a spus că el nici gând nu are
să se apuce de demontat apometrele. Și și-a
argumentat intenția prin aceea că nu dorește ca, în
acest fel, să comită ceva în afara legii, pentru ca,
mai apoi, să fie acuzat că și-ar fi șmecherit

apometrele. În situația dumnealui sunt și alți  bărbați
și femei în vârstă și singuri sau persoane bolnave. Da,
contoarele de apă trebuie duse la verificare, e clar,
dar de ce societatea de profil nu are personal
autorizat care să execute partea pregătitoare?
Respectiv demontarea apometrelor și, apoi, punerea
lor la loc. Ultima operațiune fiind însoțită de o nouă
sigilare. De ce subsemnatul, la fel ca alți
consumatori, după ce că îmi achit la timp factura de
apă, sunt obligat, ba chiar forțat, să comit o
contravenție rupând sigiliul de la apometru?

Gheorghe OLTEANU   
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Vi se pare corect, domnule director
general al SC Apa Serv SA Petroșani?



Încă un campionat cu
medalii pentru arcașii
din Vale
În perioada 27-29 august a avut loc
Campionatul Național de FIeld. Au luat parte
51 de sportivi de la 17 cluburi din țară.

Concursul s-a desfășurat în pădurea din jurul
complexului „Anena” din Aninoasa, pe un traseu de 12
panouri cu două sesiuni, una de distanțe necunoscute și

una cu distanțe cunoscute.
La toate categoriile la care au participat sportivii
de la SCM Deva/ Minerul Aninoasa au avut clasări
foarte bune.
Locul 1:
Olimpic Junioare - Beatrice Miklos; 
Olimpic Juniori: Mario Țîmpu;  
Compound juniori: Luis Balaci;
Compound seniori: Alexandru Rădoi;
Barebow seniori: Dacian Ranca;
Locul 3
Olimpic juniori: Moreh Tamaș
Locul 4
Compound juniori: Mirel Judea
În urma acestor rezultate sportivii, Beatrice Miklos
și Mario Țîmpu au obținut biletele pentru
Campionatul European de field din Croația, de
săptămâna viitoare.

Dan Voicu: „Ne temem de teste”
Echipa de fotbal din liga a patra, CSM Vulcan va juca primul meci,
acasă, cu Minerul Uricani. Antrenorul Dan Voicu spune că se teme mai
mult de rezultatele testelor Covid. 

„Așteptăm începerea noului campionat, ne-am pregătit bine în această
perioadă. Am încredere în băieți. Problemă pentru
mine vor fi testele dinaintea meciului pe care sper să
le trecem cu bine, să nu avem surprize”, a declarat,
pentru zvj.ro, Dan Voicu. Obiectivul echipei din
Vulcan, pentru noul sezon, este clasarea în primele
patru echipe, ceea ce înseamnă accesul in Final Four.

2 SPORT
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Rugby 7

Știinţa - debut
cu dreptul 
Disputată la Arad, prima etapă
a Campionatului Național de
Rugby 7 a revenit echipei
noastre, Știința Petroșani.

Florile de Colț s-au impus în toate cele patru
partide disputate astfel:

Faza Grupelor: Știința -
Sportul Studențesc: 50-
7; Știința - CSU Phoenix
Brașov: 29-7.
Partidele locurilor 1-3:
Știința - Poli Iași: 41-7;
Știința- RC Bârlad: 10-7. 
Astfel după prima
etapă clasamentul
arată astfel 1. Știința –
16 p; 2. Bârlad – 14 p;

3. Iași – 12 p; 4. Arad – 10 p; 5. Sportul – 8 p; 6. Alba
Iulia – 6 p; 7. Brașov – 4 p; 8. Gura Humorului – 2 p;
9. Sibiu - 1p.

O nouă campanie 
pro-vaccinare la ligile
inferioare
Asociația Județeană de Fotbal Hunedoara, cu
sprijinul Instituției Prefectului Județului
Hunedoara și a medicului Luca Constantin, a
organizat luni, 30 august 2021, la Hațeg, o nouă
campanie pro-vaccinare a fotbaliștilor.

Au fost prezenți reprezentanții echipelor de liga 4 și
liga 5 înscrise în competiție, precum și o parte din
cadrele medicale care asigură asistența medicală la

jocurile de fotbal din aceste eșaloane
competiționale. Atât președintele AJF Hunedoara,
Cristian Petrean, cât și șeful Cancelariei Prefectului
județului Hunedoara, Alex Dîlv, au reliefat
importanța vaccinării în desfășurarea competițiilor
sportive.
Dr. Luca Constantin a conchis că este singura cale în
acest moment de a trece cu bine prin această
pandemie și să putem reveni cât mai curând la
normalitate.
Reamintim că sportivii sau spectatorii vaccinați
împotriva virusului SARS-CoV-2 pentru care au trecut
10 zile de la finalizarea schemei complete de
vaccinare sunt exceptați de la obligația testării.

Au pedalat pentru
o cauză nobilă
Asociația „San Montan” a organizat un
eveniment sportiv în scop caritabil, o
cursă de biciclete montane pe Cheile
Tăii.

„A fost o zi plină de surprize, mai ales
din pricina vremii. Am pedalat în primul
meu concurs de mtb. A fost greu, dar am
căpătat experiență. Mulțumesc tuturor
celor care i-au fost alături lui Edward,
mulțumesc pentru experiență și gulaș.
Mulțumesc, Mariana Hăulică că ai fost
alături de mine. O zi la superlativ, mai
ales că scopul a fost atins. Felicitări
tuturor, organizatori, sponsori,
participanți, voluntari și susținători”, a
mărturisit unul dintre participanți la
actul caritabil. Suma de bani de care Edi
avea nevoie a fost strânsă în mare
parte, cel puțin acesta a fost anunțul
făcut de Erika Santa, președintele San
Montan, la finalul concursului.

Vulcanul, gazdă pentru AJF
CSM Mihai Viteazu Vulcan a fost gazda sesiunii de lucru cu
reprezentanții echipelor de  Liga 4, desfășurată în prezența
primarului Municipiului, Cristian Ion Merișanu.

Cu această ocazie, s-au stabilit detalii importante privind noul sezon
2021-2022, precum și programul competițional, sezon care va debuta
în 5 septembrie 2021. Asociația Județeană de Fotbal Hunedoara a
apreciat prezența lui Merișanu la această întâlnire, implicarea acestui
si a Consiliului Local în susținerea și dezvoltarea fotbalului la nivelul
Municipiului Vulcan, precum și intențiile de a dezvolta grupele de
copii si juniori din cadrul clubului, oferindu-le astfel tinerilor
posibilitatea de a se dezvolta într-un mediu sănătos. „În același timp,
apreciem sprijinul continuu acordat de CSM Mihai Viteazu în
dezvoltarea fotbalului hunedorean și ne reconfirmăm întreg sprijinul
pentru dezvoltarea fotbalului! Bineînțeles că întâlnirea s-a finalizat
cu un meci de fotbal intre cei prezenți, care s-a terminat la
egalitate", se arată pe site-ul AJF Hunedoara.

Pagină realizată de Loredana JUGLEA



38
www.zvj.ro
miercuri, 1 septembrie 2021 ACTUALITATE

Petroșani,

Parcare în lucru
lângă spital
În prima zi a acestei săptămâni vestea bună pentru
posesorii de autoturisme din Petroșani chiar de la
primarul Tiberiu Iacob-Ridzi.

„Luni 30 august, a fost predat amplasamentul și au și
început deja lucrările la parcarea ce va fi amenajată
în zona Spitalului de Urgență Petroșani. După ce s-a
finalizat partea de proiectare a acestui obiectiv
investițional realizat cu bani de la bugetul local și
după ce noi luni am predat amplasamentul,
constructorul, GT Juramo SRL din Sântămăria Orlea,
se și apucă de treabă,
termenul de finalizare al
proiectului fiind de 6 luni de
la emiterea ordinului de
începere a lucrărilor. Practic,
la începutul primăverii vom
avea în zona spitalului nu
mai puțin de 102 locuri de
parcare noi, zona parcării
respective fiind cea din

spatele Policlinicii. Știam de multă vreme că
parcările existente acum în zona spitalului nu mai
fac față din cauza numărului mare de mașini ce merg
în zona respectivă, nu de puține ori parcându-se pe
trotuare sau chiar pe stradă, blocându-se în anumite
perioade aglomerate ale zilei circulația și de aceea

am făcut tot ce ne-a stat în
putință să urgentăm această
lucrare și să găsim totodată și
fondurile necesare. Sunt convins
că după finalizarea lucrării,
acest gen de probleme se vor
rezolva și zona respectivă va
reintra în normalitate din acest
punct de vedere”.

Corneliu BRAN

Vulcan

Din nou la șefie
În ședința extraordinară din 23 august a
Consiliului Local Vulcan a fost aprobat Actul
adițional nr.5 al Acordului de
Parteneriat „între UAT
Municipiul Vulcan și UAT Județul
Hunedoara, UAT Municipiul
Petroșani, UAT Municipiul
Lupeni, UAT Oraș Petrila, UAT
Oraș Aninoasa și UAT Oraș
Uricani” care schimbă din nou
datele problemei în atât de mult
discutatul Proiect „Linia Verde”
de autobuze electrice care ar
urma să lege unitățile
administrativ teritoriale
amintite.

De ani și ani
se tot vorbește, se aprobă, se
schimbă și se pune din nou în
discuție câte o chestiune legată
de viitoarea linie de autobuze
electrice. Proiect pe care Consiliul
Județean Hunedoara l-a depus,
spre finanțare, în parteneriat cu
UAT-urile din Valea Jiului. Încă de
la bun început, lider de proiect a
fost numit municipiul Vulcan, fapt
care l-a umplut de respect și a constituit un motiv
de mândrie pentru primarul de la vremea aceea.
Asta mai ales, fiindcă se vorbea că Vulcanul va fi
buricul întregului proiect, aici urmând să
funcționeze garajul central, atelierele de reparații,
stații de încărcare etc. Dar, pe lângă astea, tot
Vulcanul ar fi trebuit să dea grosul banilor în cazul
cheltuielilor neeligibile.

Cu timpul,
datele problemei s-au tot schimbat și, când s-a
văzut la ce sume de bani s-ar ridica aceste
cheltuieli, UAT Vulcan s-a îngrozit, iar șefia
proiectului i-a fost pasată Consiliului Județean
Hunedoara. Nu mai știu în care ședință de consiliu
local s-a petrecut asta, dar este clar că manevra a
avut loc. Iată, însă, că adresa nr.15359/14.05.2021

dă peste cap intenția de schimbare de lider.
Comunicatul spune că „- înlocuirea liderului cu un
membru al parteneriatului reprezintă o modificare
tehnică a sistemului care are implicații majore în
toate modulele aplicațiilor MySMIS/SMIS 2014 și, pe
cale de consecință, testarea este de durată pentru a

putea identifica cât mai multe
din aceste aplicații și a
elimina posibilitatea apariției
erorilor de sistem; - pentru a
putea continua
implementarea și
introducerea informațiilor în
sistem corespunzător
capacității de implementare a
fiecărui membru al
parteneriatului din proiecte,
considerăm oportun ca
activitățile, achizițiile și
bugetul Municipiului Vulcan
(lider) să fie modificate
corespunzător și alocate către
Unitatea Administrativ
Teritorială Județul Hunedoara
(membru) printr-un act
adițional în aplicație,
păstrându-se actuala
componență a parteneriatului
în sistem, Municipiul Vulcan
continuând să acționeze ca
lider în aplicația
MySMIS2014”. 

În dimineața zilei de luni,
23 august, proiectul de hotărâre nr.33/2021 a fost
aprobat cu paisprezece voturi „pentru” și o
abținere. Aceasta din urmă i-a aparținut
consilierului local Ștefan Feszner, el motivând că,
prin funcția pe care o ocupă, este direct implicat în
problemă. Ca atare, la Primăria Vulcan a fost
transferat, atât în format tipărit, cât și digital,
întregul maldăr de documente legate de proiectul
„Green Line”. Acum este evident de unde mi-a venit
inspirația titlului „Din nou la șefie”. Ceea ce rămâne
de văzut este amănuntul deloc lipsit de importanță
pe care Cristian Merișanu trebuie să-l aibă în
vedere: costurile pe are le implică revenirea ca
lider. Este pregătit Vulcanul, ca să le suporte? 

Gheorghe OLTEANU 

De azi, 

Alimente de la UE
pentru petroșeneni
Începând de azi, 1 septembrie, la sediul Direcției de
Asistență Socială (DAS) din cadrul Primăriei
municipiului Petroșani va începe distribuirea unei
noi serii de produse alimentare pentru beneficiari
cu venituri reduse din localitate.

Acțiunea e desfășurată
la nivel de țară, prin
intermediul
prefecturilor, în cadrul
Programului Operațional
pentru Ajutorarea
Persoanelor
Dezavantajate (POAD).
De la primarul Tiberiu
Iacob-Ridzi am aflat că
pachetele cu hrană
neperisabilă trimise de
UE au ajuns la
Petroșani. Fiecare pachet are 25 de kilograme.
Persoanele singure și familiile care au venituri mici
aflate în evidența primăriei pot merge începând de azi
să le ridice, pe baza cărții de identitate, de la
depozitul DAS Petroșani de pe strada Nicolae Bălcescu.
Șeful DAS Petroșani, Loredana Pit, ne-a spus marți, 30
august și ce conține mai exact fiecare pachet:
„Vorbim de alimente de bază neperisabile. Fiecare
asemenea pachet va avea câte 5 pungi a 1 kg de făină
albă, 4 pungi a 1 kg de mălai, 2 pungi a câte 400 de
grame fiecare de paste făinoase, 4 sticle de 1 kg
fiecare de ulei, 2 pungi a câteun kg fiecare de zahăr, 4
pungi a câteun kg fiecare de orez, 5 conserve de carne
de vită a câte 300 g fiecare, alte 3 conserve de carne
de porc a câte 300 g fiecare, 5 cutii de pateu de porc
de câte 200 g cutia, 2 borcane de compot de fructe a
câte 720 ml fiecare, 1 borcan de gem de fructe de 360
grame și 1 borcan tot de 360 de grame de gem de
fructe dietetic. Distribuirea alimentelor va începe de
pe data de 1 septembrie, orarul fiind de luni până joi
între orele 10,00-14,00, în timp ce vineri, orarul va fi
între orele 10,00-12,00”.

Corneliu BRAN



La mijlocul anului 2019 era lansat de
Primăria municipiului Petroșani un nou
proiect cu finanțare europeană. Ziarul
Văii Jiului vă informa, încă de pe atunci,
că acest proiect se va derula până în
septembrie 2021, dar și că, la finalul
perioadei, primăria localității de la
poalele Parângului va avea pusă la punct
o platformă electronică menită a
eficientiza procedurile administrative și
comunicarea cetățeanului cu
administrația locală. 

Un proiect european binevenit 
Vremea a trecut. Iată-ne la un pas de
intrarea în luna septembrie 2021. Luni, 30
august, Primăria municipiului Petroșani,
entitatea care a implementat proiectul, a
derulat la Sala de Marmură activitatea de

închidere a proiectului intitulat sugestiv:
„e – PAS – eficientizarea Procedurilor
Administrative prin Simplificare la Primăria
municipiului Petroșani” – Cod SIPOCA
642/Cod MySMIS 127741. Acțiunea a fost
precedată și de o conferință de presă
susținută de primarul Tiberiu Iacob-Ridzi,
managerul de proiect Paulina Dragoș și
coordonatorul tehnice Andrei Zilahi în sala
de ședințe de la etajul doi, unde, de
obicei, au loc ședințele de consiliu local.
Înainte de a vă comunica mai departe ce
au spus oficialii proiect și rezultatele
astfel obținute în cadrul celor mai bine de
doi ani de derulare a acestuia, trebuie să
prezentăm cititorilor câteva…

…date și informații tehnice.
Finanțarea nerambursabilă a fost asigurată

prin Programul Operațional
Capacitate Administrativă 2014-2020,
în cadrul apelului
POCA/471/2/1/Introducerea de
sisteme și standarde comune în
administrația publică locală ce
optimizează procesele orientate
către beneficiari în concordanță cu
SCAP, în baza Contractului de
finanțare nr. 369 semnat în data de 6
iunie 2019.
Valoarea totală a proiectului a fost
de 2.773.017,50 lei, cu TVA, din care
contribuția UE din Fondul Social
European a fost semnificativă, de
2.357.064,88 lei, contribuția de la bugetul
național, prin Ministerul Dezvoltării
Regionale și Administrației Publice –
Autoritate de Management pentru POCA a

fost de 360.492,27 lei, în
timp ce cofinanțarea eligibilă
a UAT Municipiul Petroșani de
la bugetul local, în calitate
de beneficiar al proiectului, a
fost de 55.460,35 lei.
Obiectivul general al
proiectului a fost
consolidarea capacității
Primăriei municipiului
Petroșani de a asigura
calitatea și accesul la
serviciile publice oferite
exclusiv de primărie prin
simplificarea procedurilor
administrației locale și
reducerea birocrației în
relația cetățean-funcționar
public. 
În fine, ca și rezultate
obținute prin implementarea
proiectului, avem la final un
portal web pentru servicii
electronice gestionate
exclusiv de către primărie.
De asemenea, vorbim despre
un sistem informatic, existent
la nivelul primăriei,
modernizat și pus la punct.
Apoi, tot ca rezultat, vorbim
despre documentele
administrației (milioane de
pagini) arhivate, care
contribuie de acum la
livrarea online a serviciilor
gestionate de Primăria
municipiului Petroșani. Nu în
ultimul rând, odată cu toate
acestea, personalul din
primărie a fost instruit și are
cunoștințe și abilități solide
în domeniul exploatării și
administrării sistemelor
implementate prin acest
proiect european.

Conferința de presă
Vă prezentăm informațiile
furnizate în cadrul
conferinței de presă de
primarul Tiberiu Iacob-Ridzi,
managerul de proiect,
Paulina Dragoș, și
coordonatorul tehnic, Andrei
Zilahi. Nu înainte de a vă

informa că, la final, Oana Croitoru a făcut
prezentarea video a tot ceea ce înseamnă
acest portal de servicii electronice,
accesibil prin link disponibil pe
www.primariapetrosani.ro. Așa s-a înțeles
mai bine care sunt pașii pentru ca cei
interesați să își poată face un cont online
și să poată lua legătura mai simplu și mai
repede cu administrația locală, cu
primarul și funcționarii din cadrul
birourilor, compartimentelor sau direcțiilor
primăriei petroșenene. 
„Astăzi suntem în situația în care putem să
spunem că se încheie practic
implementarea unui nou proiect pe fonduri
europene în cadrul Primăriei municipiului
Petroșani. Proiectul se numește “e –PAS –
eficientizarea Procedurilor Administrative
prin Simplificare la Primăria municipiului
Petroșani” și are ca scop diminuarea
birocrației și accesul cât mai facil al
cetățenilor în relația cu primăria noastră.
Un proiect, zic eu, foarte important, care
ne va da posibilitatea pe viitor să ne
interconectăm la această platformă și la
ceea ce tot discutăm de foarte mult timp,
la o platformă comună dintre primărie și
celelalte instituții ale Statului Român,
firește la momentul la care va fi și posibil
acest lucru. Proiectul are mai multe
componente, pe lângă componenta de
hard, deci de echipamente, de soft și așa
mai departe, a avut și componenta de
pregătire a personalului primăriei în
utilizarea acestei platforme, scopul fiind
acela de a simplifica procedurile și de a
elimina birocrația în relația directă a
funcționarului cu cetățeanul (…) Mai vreau
să vă spun că în acest proces de scanare a
documentelor pentru arhivare, au fost
scanate peste 2 milioane de pagini de
documente ale primăriei, care sunt la
acest moment arhivate și care pot fi
accesate rapid de către serviciile din
primărie”, a menționat, printre altele,
primarul Tiberiu Iacob-Ridzi.
Apoi, primarul Petroșaniului a dat cuvântul
managerului de proiect Paulina Dragoș,
care a venit cu o serie de explicații tehnice
și informații legate de proiect:
„Aș vrea să subliniez faptul că acest proiect
a fost derulat prin intermediul Programului
Operațional Capacitate Administrativă
(POCA) și este primul proiect pe care noi îl
facem pe acest program. După cum v-am
obișnuit, noi am avut conferințe de
deschidere și de închidere la proiecte, dar
au fost, în general. proiecte de
infrastructură finanțate prin Programul
Operațional Regional (POR). A fost o
provocare și pentru noi, în sensul că vorbim 
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Petroșani. Pe larg de la
Punct final al proiectului european care duce la eficientizarea procedurilor administrative
prin simplificare. De acum, cetăţenii beneficiază de servicii online la nivel performant



de primul Program Operațional de Capacitate
Administrativă pe care l-am accesat. Vreau să vă spun că,
într-adevăr, acest proiect cuprinde, ca toate proiectele, un
obiectiv general de care s-a vorbit și pe care îl va găsi
toată lumea în materialele de publicitate pe care le-am
pus la dispoziție în mape. Proiectul are niște rezultate
bune, iar ce ne-am propus am și realizat. Este un sistem
informatic complex, avem un portal electronic de servicii
către cetățeni, în care dumnealor pot să depună cereri și
diverse solicitări on-line, tot așa, pe
aceiași cale, primind și
răspunsurile. Totodată, prin acest
proiect a putut fi modernizat și site-
ul instituției noastre. A fost, de
asemenea, extinsă și modernizată
Registratura electronică, care exista
la nivelul instituției și avem și
servicii de retro-digitalizare, arhiva
noastră cu documente mai vechi de
10 ani fiind acum pusă la punct.
Documentele respective sunt acum
arhivate (scanate), creându-se
această arhivă electronică care este în strânsă legătură cu
acest sistem informatic, creând astfel posibilitatea
oamenilor din primărie – care utilizează acest sistem – să
transmită documente luate din arhiva electronică spre
cetățeanul solicitant. 
Mai vreau să subliniez faptul că această conferință de
presă face parte dintr-un plan de atragere a utilizatorilor
la acest serviciu. A fost o condiție în ghidul de finanțare să
încercăm să elaborăm un astfel de plan și să facem diferite
acțiuni în cadrul acestuia și asta a cuprins, în primul rând
materiale informative, flyere de promovare, plus o parte
ce a cuprins materiale video. Avem două televizoare și
cred că sunteți deja familiarizați cu ele, acestea fiind
amplasate la intrarea în primărie și la Serviciul de Impozite
și Taxe Petroșani, pe care au rulat un mic, dar esențial
filmuleț de prezentare, a ceea ce vrem să facem prin
acest proiect, inițial, iar acum, în prezent, rulează un alt
filmuleț de prezentare cu ceea ce am făcut în timpul
derulării proiectului de care vorbim azi. Trebuie să
subliniez încă o dată că ceea ce ne-am propus la început în
cadrul proiectului, am și făcut! (...) Acest proiect are și
niște indicatori și am avut ca și țintă, după cum ne-am
propus, să instruim 75 de oameni, într-un final reușind să
instruim, până azi, 81, poate chiar mai mulți cu ceva de
acest număr deoarece au fost oameni care au vrut să
participe la aceste sesiuni de instruire on-line. Instruirea
aceasta va continua până ce toți oamenii din primărie vor
fi instruiți în acest sens, pentru că, în fond, cu toții vor
utiliza într-un final acest sistem”.

Conferința de închidere a proiectului
Peste 100 de oameni au ținut să asiste în Sala de Marmură
a Primăriei municipiului Petroșani la conferința de
închidere a acestui proiect. Sala s-a umplut cu un sfert de
oră înainte de data de începere a acțiunii, pe la 13:45 cam
toate scaunele, aranjate distanțat conform regulilor de
stopare a pandemiei, fiind ocupate. 
În sală am putut observa cetățeni din toate sferele de
activitate, începând cu funcționari din primărie,
continuând cu dascăli, inclusiv rectorul Universității din
Petroșani Radu Sorin, fiind prezent și șefi de instituții
publice de pe raza municipiului, terminând cu cetățeni ce
fac parte din asociațiile de proprietari – de altfel cei care
au o relație continuă cu primăria și serviciile sale – sau cu
cetățeni reprezentanți ai unor asociații sau ONG-uri.
Fiecare a primit la intrare o mapă ce conținea toate
informațiile despre proiect, un pix, o agendă și un stick
USB personalizat cu POCA și steagul UE cu cele 12 steluțe
aurii. De altfel, surpriza organizatorilor conferinței a fost
ca la final, la ieșirea din sală, fiecare participant să
primească și câte un rucsac, spre bucuria multora, care au
apreciat acest gest din ce am constatat noi. Ca o
paranteză, nimeni n-a intrat în sală fără masca de
protecție și toată organizarea a fost ireproșabilă, inclusiv
mesele aliniate în capătul sălii pline cu platouri de
mâncare, sucuri, apă minerală și cafea.
Scenariul conferinței a fost asemănător celui derulat la
conferința de presă. Primarul Tiberiu Iacob-Ridzi și
managerul de proiect au luat cuvântul. După care în sală a
fost prezentat un film video, de către coordonatorul tehnic

al proiectului, prin care a fost explicat de la A la Z cum se
poate înscrie pe platforma electronică a primăriei o
persoană fizică și o persoană juridică, dându-se explicit
toate informațiile necesare. 

Un proiect absolut necesar pentru administrația
petroșeneană și cetățeni
Încheiem prin a mai spune că am relatat despre un proiect
absolut necesar în lupta cu birocrația. Rămâne doar ca

dumneavoastră, cititorii,
cetățeni ai Petroșaniului, să
căutați să vă înscrieți pe
această platformă electronică
pe care o puteți găsi intrând pe
site-ul primăriei. După aceea,
comunicarea cu serviciile de
specialitate ale primăriei va fi
mult mai rapidă și mai ușoară,
problemele dumneavoastră
fiind aduse la cunoștință într-un
timp foarte scurt. Totul depinde

de cât de repede veți face această înscriere de la 1
septembrie încolo. Da, pentru că acest proiect va reuși în
următorii doi ani să fie îmbrățișat și de cetățeni, șansele
ca să se reducă birocrația și problemele edilitare la
Petroșani vor fi foarte mari. Într-un cuvânt, administrația
locală din Petroșaniul se înscrie prin acest proiect cu pași
rapizi în ceea ce se cheamă era digitalizării.

Au contribuit la reușita proiectului
Contractorii: Aldo Detail Direct SRL, Gimar Microtech SRL,
Sobis Solutions SRL, Telekom România Communications SA,
Vodafone România SA și Blue Lab Consulting SRL.
Echipa de proiect: Paulina Dragoș – manager de proiect,
Georgeta-Carmen Terteci-Popescu – expert achiziții
publice, Andrei Zilahi – coordonator tehnic, Csaba-Gyula
Kovacs – responsabil tehnic, Daniela Alb – responsabil
financiar, Iuliana-Bianca Ungur – responsabil juridic, Tinca-
Gina Săulescu - responsabil comunicare și managementul
performanței și Iuliana Popescu – responsabil resurse
umane și instruirea personalului.

Corneliu BRAN
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Universitatea din Petroșani organizează concurs de admitere pentru Colegiul pentru învățământ terțiar
nonuniversitar (CITN-UPET) pe domenii, la calificările/specializările autorizate să funcționeze provizoriu de

către Agenția Română de Asigurare a Calității în Învățământul Preuniversitar (ARACIP):

Aceste calificări profesionale sunt cuprinse în Registrul Naţional al Calificărilor
Profesionale, stabilite de Ministerul Educaţiei, Cercetării, Tineretului şi Sportului
şi aprobate prin hotărâre a Guvernului.

Înscrierea candidaților pentru examenul de admitere la
calificările/specializările autorizate să funcționeze provizoriu în cadrul CITN-
UPET se organizează în perioada 26 august – 03 septembrie 2021, la sediul
Universității sau on line.

Calendarul de desfăşurare a examenului de admitere în învăţământul
postliceal, în perioada menționată, este următorul:

La sediul Universității, la adresa: Str. Universității Nr. 20:
1. În perioada 26-29.08.2021,la Registratura Universității,

interval orar: 800-1400;
2. În perioada 30.08-03.09.2021, Corpul D, camera 211,

interval orar: 800-1400. 
** On line, la adresa de email: colegiu@upet.ro
La calificările:
Analist programator (Calculatoare);
Tehnician transporturi auto interne și internaționale

(Ingineria transporturilor).
Au dreptul să se înscrie pentru admiterea la CITN-UPET

absolvenţii de liceu, cu sau fără diplomă de bacalaureat.
Înscrierea candidaţilor pentru admiterea în învăţământul

postliceal se face:
on-line la adreasa de email colegiu@upet.ro; 
la secretariatul CITN-UPET (Corp D sala 211),
pe baza următoarelor documente:

Dosar tip mapă;
Fişa de înscriere (pusă la dispoziţia candidaţilor de secretariatul

Colegiului sau pe site https://www.upet.ro/colegiu/);
2 fotografii tip buletin;
Foaie matricolă pentru clasele a IX-a - a XII-a/a XIII-a (original

și copie simplă);

Diplomă de bacalaureat sau adeverință de absolvire a liceului, după
caz.(original și copie simplă)

Certificatul de naştere, cartea de identitate şi în cazul schimbării numelui,
certificatul de căsătorie, în original și copii simple.

Adeverinţă medicală eliberată de medicul de familie al candidatului, din care
să rezulte că este clinic sănătos şi apt de studii pentru calificarea profesională
pe care doreşte să o dobândească

Toate copiile vor fi certifacte conform cu originalul” de către un membru al
Comisiei de admitere.

În anul școlar 2021-2022, nu se vor percepe taxe de încriere și de înmatriculare
pentru cursanții Colegiului pentru Învățământ Terțiar Nonuniversitar. 

Din componenţa dosarului de concurs, conform Ordonanţei de urgenţă a
Guvernului nr. 41/2016 privind stabilirea unor măsuri de simplificare la nivelul
administraţiei publice centrale şi pentru modificarea şi completarea unor acte
normative, se elimină cerinţa de depunere a copiilor legalizate ale documentelor,
înlocuindu-le cu certificarea conformităţii cu originalul, de către
persoana/persoanele care are/au atribuţii desemnate în acest sens. Prin
excepţie, pentru constituirea dosarului de concurs aferent anului universitar
2021-2022 se poate realiza online prin transmiterea documentelor,prin email, de
către candidaţi cu asumarea responsabilităţii de către aceştia cu privire la
autenticitatea şi corespondenţa dintre documentele digitale/scanate şi cele
originale, cu mențiunea ca la înmatriculare, candidații admiși, pentru
confirmarea locului, trebuie să prezinte în fața comisiei toate documentele in
origial,impreuna cu cateo copie simpla aferenta fiecarui document pentru
certificarea cu originalul, sau copii legalizate ale documentelor originale.

Admiterea candidaţilor se face prin concurs de admitere, organizat pe bază de
dosar, prin evaluarea rezultatelor obţinute în studiile liceale absolvite sau
echivalente conform legislaţiei în vigoare. Pot fi înmatriculați în cadrul CITN-
UPET inclusiv candidații care au absolvit 12 clase în învățământul liceal, însă nu
au promovat examenul de bacalaureat. Media generală de admitere este media
generală de absolvire a studiilor liceale.

În perioada 30 august- 3 septembrie 2021, la sediul Universităţii din Petroşani,
candidații doritori pot beneficia de asistenţă suplimentară la înscriere. Aici va fi
expres amenajată, la secretariatul CITN-UPET o sală cu echipament de calcul
pus la dispoziția candidaților. Aceștia vor putea beneficia de sprijinul comisiei
de admitere în cazul unor nelămuriri sau întrebări privind procedura de admitere.
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s.C. RAP INsTAL s.R.L. cu sediul în ghimbav,
jud Brașov, angajează electricieni, instalatori
instalații sanitare, termice, ventilație, sudori.
Lucrările se desfasoară în Brasov și în
deplasare, în funcție de proiect .CV-urile se
trimit la : raluca.bubuianu@rap-group.ro.
Contact : 0731 043 615

mica publicitateANgAJăRI mica publicitatePIERDERI

Pierdut contract de vanzare cumparare apartament emis
IGL Lupeni pe numele Puia Voichița si Puia Nicolae. 
Se declara nul.

Berbec (21 Mar - 20 Apr)

Ai multe lucruri de făcut, agen -
da e arhiplină, dar când începi să
le iei la bani mărunţi, îţi dai seama
că sunt nişte mărunţişuri. Ai noroc,

sunt floare la ureche pentru tine.

Taur (21 Apr - 21 Mai)

Nu prea te poţi baza pe sfaturile
sau pe ajutorul prietenului care se
oferă să te ajute, pentru că nu-ţi
inspiră prea multă credibilitate. Ar fi

bine să te descurci singur.

Gemeni (22 Mai - 21 Iun)

Chiar dacă nu ai curaj să spui
chiar acum, pe loc, că planul la care
visezi este în totalitate realizabil, nu
te lua după senzatia de moment. Ai

să vezi într-o zi că toate aceste piedici de pe
parcurs au avut rostul lor. 

Rac (22 Iun - 22 Iul) 

Ai putea primi azi un semn divin,
un fel de miracol sau o străfulge -
rare de gând extraordinar care îţi
transmite că eşti o persoană speci -

ală şi că cineva acolo sus te iubeşte!  

Leu (23 Iul - 22 Aug) 

Adu-ţi aminte de vremea când
erai copil şi comportă-te ca atunci.
Eliberează-te de griji, de frici, de
stresul vârstei actuale. Simte-te

bine, liber să faci ce vrei.

Fecioară (23 Aug - 21 Sep)

Ai senzaţia că ţi se pun în cale
numai piedici de natură legală şi e
greu de crezut că vei ajunge undeva.
A evita legea nu înseamnă a o încăl -

ca, ci a ajunge totuşi la scopurile tale cu mij -
loa ce corecte.

Balanţă (22 Sep - 22 Oct)

Adu-ţi aminte de câte ori ai aş -
teptat ceva de la viaţă şi ai primit
doar pentru că ai avut încredere în
forţa visului tău de realizare. Fă la

fel şi acum. 

Scorpion (23 Oct - 21 Noi)

Se iveşte o şansă nouă la orizont
şi te atrage din ce în ce mai tare!
Eşti conştient că nu e uşor de dus
la capăt ceea ce vrei să începi, dar

merită eforturile.    

Săgetător (22 Noi - 20 Dec)

Ai puterea de a spune lumii clar
şi răspicat ce doreşti tu cel mai
mult. Nu mai ţine în tine, pentru că
uneori lucrurile devin realitate doar

dacă le transpui în cuvinte.    

Capricorn (21 Dec - 19 Ian)

Îţi lipseşte motivaţia, curajul,
determinarea, deşi exact acestea
sunt de obicei atuurile tale forte,
dar de data aceasta preferi să stai

cuminte în banca ta. 

Vărsător (20 Ian - 18 Feb)

Încearcă să stai departe de
orice factor de risc, pentru că azi
numai indiferenţa şi detaşarea te
pot scoate din orice impas. 

Peşti (19 Feb - 20 Mar)   

Fii atent la toate semnalele
care vin către tine din diverse di -
recţii, pentru că ele pot fi răs pun -
sul la întrebările tale majore din

această perioadă.

HOROsCOPHOROsCOP

ANUNŢ
Primăria orașului Aninoasa, cu sediul pe strada Libertății
nr. 85, Aninoasa, jud. Hunedoara, CIF 4468994, tel 0254
512 108, e-mail: primariaaninoasa@yahoo.com, în baza
Hotărârii Consiliului Local al orașului Aninoasa nr.
45/29.07.2021 anunță scoaterea la licitație, în vederea
închirierii, pe o perioadă de 10 ani, (01 noiembrie 2021 -
01 noiembrie 2031), a imobilului clădire și a terenului
aferent situat pe strada Libertății, nr. 106,  aflate în
intravilanul localităţii,  înscrise în CF nr. 60138, Nr.
Cadastral 60138-C4; 61245 Aninoasa, pentru desfăşurarea
de activităţi comerciale.
Licitația va avea loc în data de 01.10.2021 ora 10:00 la
sediul Primăriei orașului Aninoasa. Documentația de
licitație se poate procura la sediul Primăriei orașului
Aninoasa contra sumei de de 10 lei. Garanția de
participare la licitație este de 500 de lei. Prețul de
pornire al licitației este de 250 lei/lună.
Data limită pentru solicitarea clarificărilor este
21.09.2021, ora 09:00.
Denumirea, adresa, numărul de telefon, fax şi/sau adresa
de e-mail a instanţei competente în soluţionarea litigiilor
apărute şi termenele pentru sesizarea instanţei: Tribunalul
Hunedoara, adresa Deva, Calea Zarandului, nr. 73, tel.
0254 211574, email:  tribunalul.hunedoara@just.ro
Ofertele se depun într-un singur exemplar, în plic sigilat,
la sediul Primăriei orașului Aninoasa, până la data de
30.09.2021 ora 15:00.
În caz de neadjudecare, licitaţia se va repeta în data de
08.10.2021, ora 10:00.
Persoană de contact: Secretar general - Gheorghe Simion-
Nelu

PRIMAR,
Jr. DUNCA NICOLAE
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Uricani

Dănuţ Buhăescu vine
cu o sugestie
Și la Uricani, ca și în celelalte localități din
Valea Jiului, procurarea unei locuințe din
fondul locativ de stat continuă să fie o
problemă. La început, oamenii se
mulțumesc cu o garsonieră, dar, dacă e
vorba de un cuplu, odată cu venirea pe
lume a copiilor, spațiul acesteia devine
neîncăpător.

Așa este cazul
fiicei doamnei Balcan Lenuța
care, în 11 august, a ajuns la
primarul Dănuț Buhăescu pentru
fiica ei Barica Lenuța de 33 de
ani. Aceasta, soțul și cei șapte
copii locuiesc într-un apartament
cu două camere din blocul C4 de
pe strada Ghiocelului. Unde,
adevărat, e mult mai bine decât
în garsoniera de peste drum de
„Amicii” în care stăteau înainte.
Numai că, acum, odată cu
mărirea familiei, și cele două
camere au devenit

neîncăpătoare.  

Ca atare, 
un apartament cu
trei camere i-ar
prinde foarte bine
Lenuței Barica.
Dănuț Buhăescu a ascultat-o cu atenție,
i-a dat dreptate, dar i-a spus că situația
este destul de delicată. În Uricani
majoritatea apartamentelor din fondul
locativ de stat este alcătuită din acelea
cu două camere. Și, cum s-a exprimat
chiar el, „trebuie să stai la pândă”, ca să
prinzi unul care se eliberează. O locuință
ANL nici nu intră în discuție în acest caz.
Repartizarea acestora se face după alte
criterii, printre care existența unui loc de
muncă bine plătit, pentru că și chiria
este mare.  

Dar asta
nu înseamnă că el nu încearcă să o ajute. Chiar
atunci, de față cu femeia, l-a chemat pe viceprimarul
Corneliu Braia, care-i președintele comisiei de
locuințe, și i-a spus să se ocupe de caz. Și i-a sugerat
și cam de unde să înceapă. De la o persoană singură
care locuiește cu chirie într-un apartament de stat cu
trei camere. Asta, fiindcă nu i se pare corect ca o
familie compusă din nouă membri, în care cel mai
mare copil are 16 ani, iar cel mai mic este de un an,
să stea înghesuită în două camere.  

Gheorghe OLTEANU     
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 Petroșani / Timp de două zile, străzile și trotuarele
Aeroportului, dar și cele două pieţe - luate din nou la săpuneală
de oamenii primăriei

 Printr-o hotărâre de guvern,/ Uricaniul a devenit, din 11
august, oraș-staţiune de interes local!

 2 din 11. Petroșaniul va avea în scurtă vreme încă un bloc
anvelopat termic. De data aceasta pe strada Viitorului, după cel
de pe Păcii

 ZVJ prezintă: Date, analize și informaţii din „Strategia de
Dezvoltare a Petroșaniului”

 Prima stație de încărcare a vehiculelor electrice din Valea
Jiului este de-acum funcțională: Marţi, 9 august, a fost
„alimentat” primul autoturism electric la staţia de lângă Primăria
Petroșani!

 Program european în valoare de 7 milioane euro. / La
Spitalul de Urgenţă Petroșani au ajuns deja primele
echipamente ultramoderne

 Pe fondul unui cod portocaliu de vreme rea, / Doi tineri au
rămas blocaţi în Masivul Retezat, fiind salvaţi în timp record de
jandarmii montani și salvamontiștii hunedoreni!

 Chiar și așa, nesprijiniți de autoritățile locale, valoarea lor și-
a spus cuvântul: „Junii petrileni” au câștigat vara aceasta un

de Corneliu BRAN

La mijlocul anului 2019 era lansat de Primăria
municipiului Petroșani un nou proiect cu finanțare
europeană. Ziarul Văii Jiului vă informa, încă de pe
atunci, că acest proiect se va derula până în
septembrie 2021, dar și că, la finalul perioadei,
primăria localității de la poalele Parângului va avea
pusă la punct o platformă electronică menită a
eficientiza procedurile administrative și
comunicarea cetățeanului cu administrația locală.

 

Un proiect european binevenit

Vremea a trecut. Iată-ne la un pas de intrarea în luna
septembrie 2021. Luni, 30 august, Primăria
municipiului Petroșani, entitatea care a implementat
proiectul, a derulat la Sala de Marmură activitatea de
închidere a proiectului intitulat sugestiv: „e – PAS –
eficientizarea Procedurilor Administrative prin
Simplificare la Primăria municipiului Petroșani” – Cod
SIPOCA 642/Cod MySMIS 127741. Acțiunea a fost
precedată și de o conferință de presă susținută de
primarul Tiberiu Iacob-Ridzi, managerul de proiect
Paulina Dragoș și coordonatorul tehnice Andrei Zilahi
în sala de ședințe de la etajul doi, unde, de obicei, au
loc ședințele de consiliu local.

Înainte de a vă comunica mai departe ce au spus
oficialii proiect și rezultatele astfel obținute în cadrul
celor mai bine de doi ani de derulare a acestuia,
trebuie să prezentăm cititorilor câteva…

 

…date și informații tehnice.

Finanțarea nerambursabilă a fost asigurată prin
Programul Operațional Capacitate Administrativă
2014-2020, în cadrul apelului
POCA/471/2/1/Introducerea de sisteme și standarde
comune în administrația publică locală ce optimizează
procesele orientate către beneficiari în concordanță cu
SCAP, în baza Contractului de finanțare nr. 369
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Petroșani. Pe larg de la / Punct final al proiectului
european care duce la eficientizarea procedurilor
administrative prin simplificare. De acum, cetățenii
beneficiază de servicii online la nivel performant

 

Cauta  

* * *

* * *

Îți dorești o presă liberă și
independentă? 

 Alege să o susții!
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nou festival naţional de folclor desfășurat la malul mării, cu
participarea a 26 de ansambluri folclorice din toată ţara

 După reparațiile de pe DN 66, de la intrarea dinspre Defileul
Jiului, efectuate vara aceasta, / Cu bani de la bugetul local a
fost reparată recent și intrarea în oraș dinspre Haţeg 

 După cum primarul Petroșaniului a constatat ieri / Lucrările
la noua bază sportivă de la Stadionul „Jiul”, realizată prin
Programul „Euro” sunt în grafic. Nocturna este deja montată.

semnat în data de 6 iunie 2019.

Valoarea totală a proiectului a fost de 2.773.017,50 lei,
cu TVA, din care contribuția UE din Fondul Social
European a fost semnificativă, de 2.357.064,88 lei,
contribuția de la bugetul național, prin Ministerul
Dezvoltării Regionale și Administrației Publice –
Autoritate de Management pentru POCA a fost de
360.492,27 lei, în timp ce cofinanțarea eligibilă a UAT
Municipiul Petroșani de la bugetul local, în calitate de
beneficiar al proiectului, a fost de 55.460,35 lei.

Obiectivul general al proiectului a fost consolidarea capacității Primăriei municipiului Petroșani de a asigura calitatea
și accesul la serviciile publice oferite exclusiv de primărie prin simplificarea procedurilor administrației locale și
reducerea birocrației în relația cetățean-funcționar public.

În fine, ca și rezultate obținute prin implementarea proiectului, avem la final un portal web pentru servicii electronice
gestionate exclusiv de către primărie. De asemenea, vorbim despre un sistem informatic, existent la nivelul
primăriei, modernizat și pus la punct. Apoi, tot ca rezultat, vorbim despre documentele administrației (milioane de
pagini) arhivate, care contribuie de acum la livrarea online a serviciilor gestionate de Primăria municipiului Petroșani.
Nu în ultimul rând, odată cu toate acestea, personalul din primărie a fost instruit și are cunoștințe și abilități solide în
domeniul exploatării și administrării sistemelor implementate prin acest proiect european.

 

Conferința de presă

Vă prezentăm informațiile furnizate în cadrul conferinței de presă de primarul Tiberiu Iacob-Ridzi, managerul de
proiect, Paulina Dragoș, și coordonatorul tehnic, Andrei Zilahi. Nu înainte de a vă informa că, la final, Oana Croitoru
a făcut prezentarea video a tot ceea ce înseamnă acest portal de servicii electronice, accesibil prin link disponibil pe
www.primariapetrosani.ro. Așa s-a înțeles mai bine care sunt pașii pentru ca cei interesați să își poată face un cont
online și să poată lua legătura mai simplu și mai repede cu administrația locală, cu primarul și funcționarii din cadrul
birourilor, compartimentelor sau direcțiilor primăriei petroșenene.

„Astăzi suntem în situația în care putem să spunem că se încheie practic implementarea unui nou proiect pe fonduri
europene în cadrul Primăriei municipiului Petroșani. Proiectul se numește “e –PAS – eficientizarea Procedurilor
Administrative prin Simplificare la Primăria municipiului Petroșani” și are ca scop diminuarea birocrației și accesul
cât mai facil al cetățenilor în relația cu primăria noastră. Un proiect, zic eu, foarte important, care ne va da
posibilitatea pe viitor să ne interconectăm la această platformă și la ceea ce tot discutăm de foarte mult timp, la o
platformă comună dintre primărie și celelalte instituții ale Statului Român, firește la momentul la care va fi și posibil
acest lucru. Proiectul are mai multe componente, pe lângă componenta de hard, deci de echipamente, de soft și așa
mai departe, a avut și componenta de pregătire a personalului primăriei în utilizarea acestei platforme, scopul fiind
acela de a simplifica procedurile și de a elimina birocrația în relația directă a funcționarului cu cetățeanul (…) Mai
vreau să vă spun că în acest proces de scanare a documentelor pentru arhivare, au fost scanate peste 2 milioane
de pagini de documente ale primăriei, care sunt la acest moment arhivate și care pot fi accesate rapid de către
serviciile din primărie”, a menționat, printre altele, primarul Tiberiu Iacob-Ridzi.

Apoi, primarul Petroșaniului a dat cuvântul managerului de proiect Paulina Dragoș, care a venit cu o serie de
explicații tehnice și informații legate de proiect:

„Aș vrea să subliniez faptul că acest proiect a fost derulat prin intermediul Programului Operațional Capacitate
Administrativă (POCA) și este primul proiect pe care noi îl facem pe acest program. După cum v-am obișnuit, noi am
avut conferințe de deschidere și de închidere la proiecte, dar au fost, în general. proiecte de infrastructură finanțate
prin Programul Operațional Regional (POR). A fost o provocare și pentru noi, în sensul că vorbim de primul Program
Operațional de Capacitate Administrativă pe care l-am accesat. Vreau să vă spun că, într-adevăr, acest proiect
cuprinde, ca toate proiectele, un obiectiv general de care s-a vorbit și pe care îl va găsi toată lumea în materialele
de publicitate pe care le-am pus la dispoziție în mape. Proiectul are niște rezultate bune, iar ce ne-am propus am și
realizat. Este un sistem informatic complex, avem un portal electronic de servicii către cetățeni, în care dumnealor
pot să depună cereri și diverse solicitări on-line, tot așa, pe aceiași cale, primind și răspunsurile. Totodată, prin acest
proiect a putut fi modernizat și site-ul instituției noastre. A fost, de asemenea, extinsă și modernizată Registratura
electronică, care exista la nivelul instituției și avem și servicii de retro-digitalizare, arhiva noastră cu documente mai
vechi de 10 ani fiind acum pusă la punct. Documentele respective sunt acum arhivate (scanate), creându-se
această arhivă electronică care este în strânsă legătură cu acest sistem informatic, creând astfel posibilitatea
oamenilor din primărie – care utilizează acest sistem – să transmită documente luate din arhiva electronică spre
cetățeanul solicitant.

Mai vreau să subliniez faptul că această conferință de presă face parte dintr-un plan de atragere a utilizatorilor la
acest serviciu. A fost o condiție în ghidul de finanțare să încercăm să elaborăm un astfel de plan și să facem diferite
acțiuni în cadrul acestuia și asta a cuprins, în primul rând materiale informative, flyere de promovare, plus o parte ce
a cuprins materiale video. Avem două televizoare și cred că sunteți deja familiarizați cu ele, acestea fiind amplasate
la intrarea în primărie și la Serviciul de Impozite și Taxe Petroșani, pe care au rulat un mic, dar esențial filmuleț de
prezentare, a ceea ce vrem să facem prin acest proiect, inițial, iar acum, în prezent, rulează un alt filmuleț de
prezentare cu ceea ce am făcut în timpul derulării proiectului de care vorbim azi. Trebuie să subliniez încă o dată că
ceea ce ne-am propus la început în cadrul proiectului, am și făcut! (...) Acest proiect are și niște indicatori și am avut
ca și țintă, după cum ne-am propus, să instruim 75 de oameni, într-un final reușind să instruim, până azi, 81, poate
chiar mai mulți cu ceva de acest număr deoarece au fost oameni care au vrut să participe la aceste sesiuni de
instruire on-line. Instruirea aceasta va continua până ce toți oamenii din primărie vor fi instruiți în acest sens, pentru
că, în fond, cu toții vor utiliza într-un final acest sistem”.

* * *

Promovare
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Conferința de închidere a proiectului

Peste 100 de oameni au ținut să asiste în Sala de Marmură a Primăriei municipiului Petroșani la conferința de
închidere a acestui proiect. Sala s-a umplut cu un sfert de oră înainte de data de începere a acțiunii, pe la 13:45
cam toate scaunele, aranjate distanțat conform regulilor de stopare a pandemiei, fiind ocupate.

În sală am putut observa cetățeni din toate sferele de activitate, începând cu funcționari din primărie, continuând cu
dascăli, inclusiv rectorul Universității din Petroșani Radu Sorin, fiind prezent și șefi de instituții publice de pe raza
municipiului, terminând cu cetățeni ce fac parte din asociațiile de proprietari – de altfel cei care au o relație continuă
cu primăria și serviciile sale – sau cu cetățeni reprezentanți ai unor asociații sau ONG-uri. Fiecare a primit la intrare
o mapă ce conținea toate informațiile despre proiect, un pix, o agendă și un stick USB personalizat cu POCA și
steagul UE cu cele 12 steluțe aurii. De altfel, surpriza organizatorilor conferinței a fost ca la final, la ieșirea din sală,
fiecare participant să primească și câte un rucsac, spre bucuria multora, care au apreciat acest gest din ce am
constatat noi. Ca o paranteză, nimeni n-a intrat în sală fără masca de protecție și toată organizarea a fost
ireproșabilă, inclusiv mesele aliniate în capătul sălii pline cu platouri de mâncare, sucuri, apă minerală și cafea.

Scenariul conferinței a fost asemănător celui derulat la conferința de presă. Primarul Tiberiu Iacob-Ridzi și
managerul de proiect au luat cuvântul. După care în sală a fost prezentat un film video, de către coordonatorul
tehnic al proiectului, prin care a fost explicat de la A la Z cum se poate înscrie pe platforma electronică a primăriei o
persoană fizică și o persoană juridică, dându-se explicit toate informațiile necesare.

 

Un proiect absolut necesar pentru administrația petroșeneană și cetățeni

Încheiem prin a mai spune că am relatat despre un proiect absolut necesar în lupta cu birocrația. Rămâne doar ca
dumneavoastră, cititorii, cetățeni ai Petroșaniului, să căutați să vă înscrieți pe această platformă electronică pe care
o puteți găsi intrând pe site-ul primăriei. După aceea, comunicarea cu serviciile de specialitate ale primăriei va fi
mult mai rapidă și mai ușoară, problemele dumneavoastră fiind aduse la cunoștință într-un timp foarte scurt. Totul
depinde de cât de repede veți face această înscriere de la 1 septembrie încolo. Da, pentru că acest proiect va reuși
în următorii doi ani să fie îmbrățișat și de cetățeni, șansele ca să se reducă birocrația și problemele edilitare la
Petroșani vor fi foarte mari. Într-un cuvânt, administrația locală din Petroșaniul se înscrie prin acest proiect cu pași
rapizi în ceea ce se cheamă era digitalizării.

 

Au contribuit la reușita proiectului

Contractorii: Aldo Detail Direct SRL, Gimar Microtech SRL, Sobis Solutions SRL, Telekom România
Communications SA, Vodafone România SA și Blue Lab Consulting SRL.

Echipa de proiect: Paulina Dragoș – manager de proiect, Georgeta-Carmen Terteci-Popescu – expert achiziții
publice, Andrei Zilahi – coordonator tehnic, Csaba-Gyula Kovacs – responsabil tehnic, Daniela Alb – responsabil
financiar, Iuliana-Bianca Ungur – responsabil juridic, Tinca-Gina Săulescu - responsabil comunicare și
managementul performanței și Iuliana Popescu – responsabil resurse umane și instruirea personalului.
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